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EDITO TOURNAMENT DIRECTOR  

It’s a great joy for us to organize the 11th Bowling Pro-Motion Tour. Since it started in 2010, this international competition has greatly developed. 
This event would have never been able to exist without our institutionals partners as well as the bowling industries for the support of the sport of 
Bowling. I would also like to thank the following bowling center for their welcome (Sphere Bowling, Powerball, Redbowl, Dinan Bowling and Saint 
Lô Bowling). I take this opportunity as well to thank our official partners (QubicaAMF, European Commission, FFBSQ & Regional and 
departemental committees, City of Chateaubriant, Region Pays of Loire, Region of Bretagne, Region of Nouvelle Aquitaine, Region of Normandy, 
Angers Metropole, Conseil General of Loire Atlantique, Conseil General of Cotes Armor, Vienne Department, La Manche Departement, Compa 
Ancenis). 

As far as communication and mediatisation is concerned, our group, Bowling Promotion, which produces the TV Shows is happy to propose to all 
bowlers and to the general public on the free national channels, the matches of this tour which will be very interesting from a sporting point of 
view. Our TV partners who will be diffusing all stages this year, the french IOC National Channel Sport en France, TV Nantes, TV Rennes Sports, 
Angers TV and a new channel ‘la chaîne Normande’. 

For the last 5 years, we have come into relationship with several sports organizers/federations who select their best players to take part in this 
unique event. In fact the idea of the tour is that every day the competition will be held in a different bowling center, with new lanes and different 
pattern... to win the title, the champions must be versatile athletes... it’s a real challenge. This will be a unique experience for the players to speak 
in front of the television cameras, to explain their sport and to show their personality. Best regards.

LE MOT DU DIRECTEUR DU TOURNOI 

C’est avec un grand plaisir que nous organisons cette 11ème édition du Bowling Pro-Motion Tour. Depuis sa création en 2010, cette compétition 
internationale s’est considérablement développée. Elle n’aurait jamais pu voir le jour sans le soutien de nos partenaires institutionnels ainsi que 
les industries du bowling. Je remercie aussi les centres de Bowling la Sphère, du Powerball St Géréon-Ancenis, du Redbowl St Gemmes, Dinan 
Bowling et du Bowling de Saint Lô pour leur accueil. J’en profite également pour remercier tous nos partenaires (QubicaAMF, la Commission 
Européenne, la FFBSQ et les comités régionaux/départementaux, la ville de Châteaubriant, la Région Pays de la Loire, la Région Bretagne, la 
Région Nouvelle Aquitaine, la région Normandie, Angers Loire Métropole, le Conseil Général de Loire Atlantique, le Conseil Général des Côtes 
d’Armor, le Département de la Vienne, le département de la Manche, la Compa d’Ancenis). 

Sur le plan de la communication et de la médiatisation, notre groupe Bowling Promotion qui produit les images est heureux de pouvoir proposer 
aux licenciés et au grand public sur des chaines gratuites, les matchs de cette tournée 2020 qui s’annoncent très intéressants sportivement. Je 
tiens à vous préciser les partenariats de diffusions de cette année: la chaîne du comité national olympique sportif français Sport en France, TV 
Nantes, TV Rennes Sports, Angers TV et la dernière à nous rejoindre la chaîne Normande !

Depuis les 5 dernières années, nous avons tissé des liens avec plusieurs fédérations sportives qui sélectionnent leurs meilleurs joueurs pour 
participer à cette épreuve unique en son genre sur le circuit. En effet, la notion de Tour est bien réelle avec chaque jour un nouveau centre, des 
nouvelles pistes et un nouveau huilage... pour gagner le titre, la championne et le champion doivent être les athlètes les plus versatiles... un réel 
challenge. Pour les joueurs, c’est une expérience unique de pouvoir s’exprimer devant des caméras de télévision et de faire connaître leur 
discipline. Bien Cordialement. 

 

BRUNO BIDONE  
FOUNDER & CEO BOWLING PROMOTION ASSOCIATION 
FFBSQ MEDIA REFERENT

• ‘’The idea of the tour is that every day the 
competition will be held in a different 

bowling center, with new lanes and 
different pattern... to win the Race of the 

Title, the champions must be versatile 
athletes... it’s a real challenge’’ 

• ‘’La notion de Tour est bien réelle avec 
chaque jour un nouveau centre, des 

nouvelles pistes et un nouveau huilage... 
pour gagner le titre de la Course au Titre, 

la championne et le champion doivent 
être les athlètes les plus versatiles... un 

réel challenge’’

Bruno bidone 
TV SPORT BOWLING



2020 TOUR SCHEDULE 
CALENDRIER DU TOUR 
19/09 QubicaAMF BPC (Fontaine le Comte) 
20/09 QubicaAMF BPC (Fontaine le Comte) 

21/09 QubicaAMF BPC (Angers Sud) 
22/09 Olkhi Figure Challenge (Ancenis) 

23/09 Race for the Title (Dinan) 
24/09 Race for the Title (Saint-Lô) 
25/09 Race for the Title (Saint-Lô) 



WINNERS FROM 2010 
VAINQUEURS DEPUIS 2010

WINNERS FROM 2010 
VAINQUEURS DEPUIS 2010

Years Teams Singles Doubles - Mixed Doubles Masters - Race for the Title

2010 - - Sergey ANDREEV (Russia)  
Bruno BIDONE (Monaco) Phil HULST (Netherlands)

2011
Matt MILLER (England)  

Dennis EKLUND (Sweden)  
DV. ZANDWIJK (Netherlands)  

Tony REGNIER (France)

Matt MILLER (England)
Phil HULST (Netherlands)  
Bruno BIDONE (Monaco) Dennis EKLUND (Sweden)

2012
Sergey ANDREEV (Russia)  
Peter KNOPP (Germany)  
Mike QUARRY (England)  

Victor KRASAVKIN (Russia)

Matt MILLER (England)
Jonathan LEFEVRE (France) 

Mike QUARRY (England) Mike QUARRY (England)

2013

Sergey ANDREEV (Russia)  
Victor KRASAVKIN (Russia) 
Jonathan LEFEVRE (France)  
Phil HULST (Netherlands)  

Xavier ECOFFEY (Switzerland) 

Phil HULST (Netherlands) Tony REGNIER (France)  
Mathieu BERGES (Switzerland)

Peter KNOPP (Germany)

2014

Thierry BARRAULT (France) 
Julien SERMAND (France)  
Nikita KOSHELEV (Russia)  
Peter KNOPP (Germany)  

Sergey ANDREEV (Russia)

Phil HULST (Netherlands)

Kimberly OAKLEY (England) 
Bianca V. BRANDT (Germany)  

- 
Tony REGNIER (France)  

Julien SERMAND (France) 
- 

Daria VORONKOVA (Russia) 
Peter KNOPP (Germany) 

Julien SERMAND (France) 

2015

Betty AUGUY (Team France) 
Gwen HUGON (Team France) 

Alexandra LOPES (Team France) 
Lauriane CELIE (Team France) 

- 
Valentin SAULNIER (France) 

Magnus JOHNSON Jr (Sweden) 
Keith CIPIELEWSKI (USA)  

Danny SEAR (England)  
Sergey ANDREEV (Russia) 

Lucy SANDELIN (USA) 
- 

Alex JOHANSSON (Sweden)  

Lucy SANDELIN (USA)  
Julia IVLEVA (Russia) 

- 
Maurice LESOURD (France) 
Valentin SAULNIER (France)  

Lucy SANDELIN (USA) 
- 

Valentin SAULNIER (France)WINNER 2019 
MARIA KOSHEL RUSSIA



WINNERS FROM 2010 
VAINQUEURS DEPUIS 2010

Years Teams Singles Doubles - Mixed Doubles Masters - Race for the Title

2016

M. METEKSINOVA (Bulgaria)  
Alexandra LOPES (France)  
Sarah ESSOUFFI (France)  
Isabelle CHEVET (France)  

Nathalie DHANIS (Belgium) 
- 

Jonathan LEFEVRE (France) 
Gaétan MOUVEROUX (France) 
Geert JV BAEST (Netherlands)  

July PETROV (Bulgaria) 
Alex GAAL (France) 

Wendy BARTAIRE (France) 
- 

Gaétan MOUVEROUX (France)

Samantha HANNAN (England) 
Wendy BARTAIRE (France) 

- 
Glen BAILEY (England)  

G.VANSTEENBRUGGE (Belgium)

Wendy BARTAIRE (France) 
- 

Glen BAILEY (England)

2017

B. WIEKERAAD (Netherlands) 
Tania YUSAF (Scotland) 

Cindy VALCKX (Belgium) 
Nathalie DHANIS (Belgium) 

Samantha HANNAN (England) 
- 

Toby CONTRERAS (USA) 
Steven GILL (Scotland) 

Mike BARTAIRE (France) 
Guillaume MAROIS (France) 
Peter STEVENSON (England) 

Tania YUSAF (Scotland) 
- 

B. MEERBERGEN (Belgium)

Cindy VALCKX (Belgium) 
Samantha HANNAN (England) 

- 
Jeroen GEEL (Netherlands) 

Barry FOLEY (Ireland) 

Wendy BARTAIRE (France) 
- 

B. MEERBERGEN (Belgium) 

2018

Sarah HOOD (England) 
Estelle BAIN (France) 

Farrand SCHNEIDER (USA) 
Amy VIALE (USA) 

Laura PIROS (Roumania) 
- 

Christopher VIALE (USA) 
Brian MAKAN (USA) 

Edward KARLE (Sweden) 
Aleksei KHVOSTOV (Russia) 

Jeremy GUIRIEC (France)

Karen MARCANO (Venezuela) 
- 

Russ OVIATT (USA)

Sarah HOOD (England) 
Estelle BAIN (France) 

- 
Kylian JONSSON (Belgium) 

Russ OVIATT (USA)

Estelle BAIN (France) 
- 

Brian MAKAN (USA) 

2019 Team Mercury - Vega @ @
Maria KOSHEL  (RUSSIA) 

Kerry MARTINEZ (USA)

WINNER 2019 
KERRY MARTINEZ USA



2010-2020 MEDIA FIGURES 
OUR PRODUCTION TEAM 

IS GROWING

médias 
medias

diffusion TV dans  
broadcasting in Pays  

countries

journalistes/photographes  
cameramen/réalisateurs  
journalists/photographers  
cameramen/producers 

heures de diffusion  
hours of broadcast 

de vues via Youtube  
of viewers on Youtube 

Abonnez-vous  
https://www.youtube.com/c/OfficialBowlingPromotionTour 

+ 300 Vidéos sur notre chaine  
+ 300 TV Shows on our channel 

Depuis 2010  
Since 2010 

+950

+1 600 000
INTERNET 

56

67

TV 11

BOWLING PROMOTION 
COMMUNICATES HIS 

 PASSION OF BOWLING



2020 ROSTERS 
LES PARTICIPANTS  

SOUS RESERVE 

This year despite the covid-19 situation 
we should welcome the following nations : 
Belgium, England, France, Germany, Malta, 

Monaco, The Netherlands, Russia, Sweden, USA. 

Cette année malgré un contexte sanitaire 
difficile nous devrions accueillir les nations 

suivantes : Allemagne, Angleterre, Belgique, 
Espagne, France, Malte, Monaco, Pays-Bas, 

Russie, Suède, USA. 

PRACTICE TV SHOW 
VARVARA GRYAZNOVA RUSSIA



1111

Special Thanks to the Host Centers representatives 

Stage 1 Thomas LEBESSON (Fontaine le Comte) 
Stage 2 Hicham KRIBIB (Ancenis St Gereon) 
Stage 3 Hervé SAUVETRE (St Gemmes) 
Stage 4 Anthony FABRE (Dinan) 
Stage 5 Freddy MAMBOUR (Saint-Lô) 

• STAGE 4 DINAN

• STAGE 2 ANGERS SUDSTAGE 3 ANCENIS •

• STAGE 1 FONTAINE LE COMTE  

• STAGE 5 SAINT-LO

2020 ITINERARY 
CARTE DU TOUR 



STORY CITIES TOUR / HISTOIRE VILLES ETAPES 
Poitiers is a city on the Clain river in west-central France. It is a commune and the capital of the Vienne department and also of the Poitou. Poitiers 
is a major university centre. The centre of town is picturesque and its streets include predominantly historical architecture, especially religious 
architecture and especially from the Romanesque period. 

Poitiers est une commune du Centre-Ouest de la France, chef-lieu (préfecture) du département de la Vienne. Ancienne capitale de Poitou-
Charentes, elle constitue désormais un pôle d'équilibre au nord de la région Nouvelle-Aquitaine. Avec plus de 27 000 étudiants, Poitiers est une 
grande ville universitaire depuis la création de son Université en 1431, deuxième pôle universitaire de la région après sa capitale Bordeaux. 

Sainte-Gemmes-sur-Loire is a commune located in the department of Maine-et-Loire, in the Pays of Loire region. It is located on the southern 
outskirts of the Angevine capital, and is part of the urban community of Angers Loire Métropole. Sainte-Gemmes-sur-Loire is bordering Angers 
located 6 km. 

Sainte-Gemmes-sur-Loire est une commune française située dans le département de Maine-et-Loire, en région Pays de la Loire. Elle se trouve en 
périphérie sud de la capitale angevine, et fait partie de la communauté urbaine Angers Loire Métropole. 

Ancenis is a commune in the Loire-Atlantique department in western France. It is a sub-prefecture of the department. It played a great historical 
role as a key location on the road to Nantes (23 miles to the southwest), the historical capital of Brittany. It was named ‘the key of Brittany’ and the 
door of Brittany. 

Ancenis est une commune de l'Ouest de la France, dans le département de la Loire-Atlantique, en région Pays de la Loire. Elle était jusqu’au 1er 
janvier 2017, avec Châteaubriant et Saint-Nazaire, une des trois sous-préfectures du département. 

Dinan is a walled Breton town and a commune in the Côtes-d'Armor department in northwestern France. On 1 January 2018, the former commune 
of Léhon was merged into Dinan. Its geographical setting is exceptional. Instead of nestling on the valley floor like Morlaix, most urban 
development has been on the hillside, overlooking the river Rance. The area alongside the River Rance is know as  hillside, overlooking the river 
Rance. The area alongside the River Rance is known as the port of Dinan and is connected to the town by the steep streets Rue Jerzual and its 
continuation outside the walls the Rue de Petit Fort. 

Dinan est une commune française, sous-préfecture située dans le département des Côtes-d’Armor en région Bretagne. C'est une ville du 
Poudouvre, pays traditionnel du nord-est de la Haute-Bretagne. La ville de Dinan est fortifiée par une ceinture de remparts et était défendue par un 
imposant château. Point stratégique pour la circulation entre la Normandie et la côte nord de Bretagne, Dinan est construite principalement sur une 
colline. La cité domine de 75 m la Rance qui coule vers le nord pour se jeter dans la Manche entre Saint-Malo et Dinard. Dinan proposa longtemps 
le pont le plus au nord pour traverser la Rance et son large estuaire. 

Saint-Lô is a commune in north-western France, the capital of the Manche department in the region of Normandy. Although it is the second largest 
city of Manche after Cherbourg, it remains the prefecture of the department. It is also chef-lieu of an arrondissement and two cantons (Saint-Lô-1 
and Saint-Lô-2). The commune has 18,931 inhabitants who are called Saint-Lois(es). The names of Laudois(es), Laudien(ne)s or Laudinien(ne)s 
are also cited. A martyr city of World War II, Saint-Lô was decorated with the Legion of Honour in 1948 and was given the nickname "Capital of the 
Ruins", a phrase popularised by Samuel Beckett. 

Saint-Lô est une commune française de 19116 habitants, située dans le département de la Manche et la région Normandie. Deuxième plus grande 
ville de la Manche par le nombre d'habitants après Cherbourg-en-Cotentin, elle accueille la préfecture du département. Elle est également chef-lieu 
d'un arrondissement et bureau centralisateur de deux cantons (Saint-Lô-1 - Saint-Lô-2). Ses habitants sont appelés Saint-Lois(es). Les noms de 
Laudois(es), Laudien(ne)s ou Laudinien(ne)s sont également cités. Ville martyre de la Seconde Guerre mondiale, Saint-Lô fut décorée de la Légion 
d'honneur en 1948 et reçut le surnom de «Capitale des Ruines», une expression popularisée par Samuel Beckett. Depuis 2014, la ville connaît une 
réhabilitation progressive de son centre historique. 
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September 19 
Last day of Arrival / Fontaine le Comte near Poitiers 
12:00 Check in Ibis Hotel (1 night) / Acclimatisation 
17:00 Pro-Am with local bowlers and practice 
19:30 Players meeting Ibis Hotel (30 minutes) 
  
September 20 Stage 1 Qualifying QubicaAMF BPC TV Shows 
08:30 Arrival of Bowlers to the “Sphere Bowling” Center 
09:00 6 Games Qualifying for TV QubicaAMF BPC 
12:30 TV Interviews 
13:30 Transfert by bus to restaurants / Free Time for Lunch 
14:30 Departure by bus to the Kyriad Hotel in Beaucouzé 

September 21 Stage 2 QubicaAMF BPC TV Shows 
14:15 TV Finals QubicaAMF Bowling Promotion Cup 
17:30 TV Test Matches International 
20:00 Trophy Presentation Women’s & Men’s 
20:15 End of Stage 2 

September 22 Stage 3 Exhibition Olkhi Figures Challenge 
13:30 Departure by bus to the “Powerball Bowling” Center 
14:00 Arrival Powerball St Gereon 
14:30 Olkhi Figures Challenge 
16:00 Break 
16:30 Olkhi Figures Challenge 
18:00 End of Stage 3 

September 23 Stage 4 Bowling Pro-Motion Tour Dinan 
07:30 Departure by bus to the “Dinan Bowling” Center 
10:00 Arrival of Bowlers 
10:30 6 Games (30 players) 
13:30 Lane Maintenance 
14:00 6 Games (30 players) 
17:00 TV Installation Dinan Bowling 
19:15 Lane Maintenance 
19:30 TV Matches 
21:00 End of Stage 4 
  
September 24 Stage 5 Saint Lo Race for the Title ‘2020 Bowling Pro-Motion Tour’ 
08:30 Departure by bus to the “Saint Lô Bowling”Center 
10:00 Arrival of Bowlers  
10:30 6 Games Qualifying 
13:30 Lunch in the Bowling Center at restaurant 
14:30 3 Games Qualifying 
18:30 Pro-Am with Local Bowler 
  
September 25 Stage 5 Saint Lo Race for the Title ‘2020 Bowling Pro-Motion Tour’ 
08:30 Arrival of Bowlers 
09:00 3 Games Qualifying 
10:45 TV Installation 
13:00 Lane Maintenance 
13:00 TV Matches Bowling Pro-Motion Tour ‘Special Women’s Series’ 
14:30 Trophy Presentation 
14:45 Lane Maintenance 
15:00 TV Matches Bowling Pro-Motion Tour ‘Race for the Title’ 
16:30 Trophy Presentation 
16:45 Lane Maintenance 
17:00 TV International Mixed Doubles Matches (France vs the Team World) 
17:45 Trophy Presentation 
18:00 TV Gala Matches 
19:00 End of 2020 Tour 

2020 SCHEDULE 
PROGRAMME 2020 
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